

2012
IAC/AIC

INTERNATIONAL ACADEMY OF CERAMICS

MEMBERS EXHIBITION

NEW MEXICO MUSEUM OF ART

SANTA FE, NEW MEXICO, USA

NEW WORLD: TIMELESS VISIONS



Gloria Carrasco • Mexico

• **biography** • Carrasco studied Architecture and holds a master degree in Urbanism, a discipline in which she worked professionally. Having worked in ceramics since 1991, she was a professor at the Mexican National Autonomous University as well as the National Polytechnic Institute. Carrasco currently lives and works in Mexico City and has presented 12 individual exhibits in important galleries and museums and participated in more than 40 collective exhibitions, as well as symposia, artistic residencies and workshops in Mexico, Europe and Asia. Her work is in collections in national and international museums, as well as private and public collections.

• **statement** • I work in response to a creative impulse. I chase shapes and explore concepts. I play with forms looking for their essence and focusing on their lines and contours to achieve a certain abstraction; close to that elemental image that almost becomes a symbol. Sometimes, forms are repeated in series to generate axes, delineate spaces and establish interrelationships and binding tensions among volumes. These are the conceptual detonators of my work, which relates to places, spaces and time. I admire clay's natural appearance and therefore show its components integrated by fire and avoid decorative elements by using little color.

• **biographie** • Carrasco a étudié Architecture et tient un degré professionnel dans l'Urbanisme, une discipline dans laquelle elle a travaillé professionnellement. Ayant travaillé dans la céramique depuis 1991, elle était professeur au National mexicain Université Autonome de même que le Polytechnic National Institutent. Carrasco vit actuellement et travaille au Mexique Ville et a présenté 12 expositions individuelles dans les galeries et les musées importantes et participé dans plus que 40 expositions collectives, de même que les colloques, artistiques les droits de séjour et les ateliers au Mexique, Europe et Asie. Son travail est dans les collections dans les musées nationaux et internationaux, de même que collections privées et publiques.

• **déclaration** • Je travaille en réponse à une impulsion créative. Je chasse des formes et explore des concepts. Je joue avec les formes qui cherchent leur essence et se fixant sur leurs lignes et sur les contours pour atteindre une certaine abstraction ; près de cette image primordiale qui devient presque un symbole. Quelquefois, les formes sont répétées dans la collection pour produire des haches, délinéer des espaces et établir des rapports et des tensions obligatoires parmi les volumes. Ceux-ci sont les détonateurs conceptuelles de mon travail, qui relate aux lieux, les espaces et chronomètre. J'admire de l'apparence naturelle de l'argile et montre donc ses composants intégrés par le feu et évite des éléments décoratifs par l'utilisation pet couleur.

*The Skin of the Earth. 2011. Slabs, stoneware, slips and glazes. 17.72 x 17.72 x 2.5 in. (45 x 45 x 6.5 cm.)
Photo by Carlos Alcazar. Collection of San Angelo Museum of Fine Arts.*



IAC member since 2007.

Anjin Abe
Mahmoud Baghaeian
Isabel Barba Formosa
Peter Beard
Ester Beck
Jurgis Bergins
David Binns
Anna Calluori Holcombe
← Gloria Carrasco
Sung Jae Choi
Carme Collett
Caire Curneen
Greg Daly
Janet DeBoos
Harris Deller
Tjok Dessauvage
Gundi Dietz
Simcha Even-Chen
Mieke Everaet
Yoshimi Futamura
Lea Georg
Patricia Glave
Rosario Guillermo
Toni Hambleton
Robert Harrison
Elaine Olafson Henry
Rick Hirsch
Sophie Honegger
Kyoko Hori
Satoru Hoshino
Petr Hůza
Yeasook Hwang
Sylvia Hyman
Itsue Ito
Poul Johannes Jensen
David Jones
Ban Kajitani
Youngsoo Kim
Kirsi Kivivirta

James Lawton
Hongwei Li
Jiangsheng Li
M^a Àngels Domingo Laplana Madola
Janet Mansfield
Hideo Matsumoto
Steve Mattison
Royce McGlashen
Martin McWilliam
Tadashi Mori
Sylvia Nagy
Robert Okasaki
Rafa Perez
Andoche Praudel
Ilona Romule
Edita Rydhag
Johanna Rytkölä
Michael Sälzer
Helena Samohelová
Monika Jeannette Schoedel-Mueller
Paul Scott
Ayumi Shigematsu
Fumio Shimada
Vipoo Srivilasa
Eva Svobodova
Kou Takenaka
Leo Tavella
Neil Tetkowski
Nobuko Tsutsumi
Jindra Vikova
Rimas VisGirda
Velimir Vukicevic
Meri Wells
Christiane Wilhelm
Paula Winokur
Robert Winokur
Fiona Laiching Wong
Anna Zamorska